

广西大学学报

(哲学社会科学版)

【双月刊】

北部湾经济研究

特邀主持人：梁运文

- 1 全球价值链下广西北部湾经济区“企业战略引力”形成的探索性实证研究 梁运文，曾刚军
10 基于生态位理论视角的城市创新能力评价研究
——以广西北部湾经济区“4+2”城市为例 黎鹏，王崇杰，林灵，等
16 广西北部湾经济区企业创新能力研究 曹平，董春英，何芹
21 南宁市战略性新兴产业发展战略研究 柯颖，邬丽萍，张卫华

NGO与灾后重建

特邀主持人：陆汉文

- 28 激情、理想和现实
——一个民间组织与农村社区在灾后重建中的关系及其意义 陆汉文，岳要鹏
33 试论灾后重建过程中 NGO 与政府的合作模式建构
——以陕西省妇源汇的实践为例 冯桂林
39 NGO 参与社会治理：适应、困境和出路
——以 L 组织参与汶川地震灾后重建为例 蔡志海，沈洋

社会保障研究

- 44 社会资本与贫困治理
——基于广州市 F 街的研究 刘敏
49 政策执行对贫困的影响
——以湖南湘西为例 缪文学
53 罗尔斯正义原则的论证逻辑及其对社会福利的启示 方劲
59 劳动市场中介对城市外来人口工资的影响研究
——以上海为例 牛雪峰，徐伟
63 民国时期工人储蓄制度分析及检讨
——基于社会保障学视角 关博

基本参数：CN45—1070/C * 1979 * B * A4 * 124 * zh * P * ¥10.00 * 1500 * 25 * 2011-03

GUANGXI DAXUE XUEBAO

JOURNAL OF GUANGXI UNIVERSITY

婚姻家庭法

特邀主持人：吴国平

- 68 我国婚姻家庭法的立法定位与制度完善研究 吴国平
75 重婚行为民事法律后果之论析 贺 平
79 论无行为能力人配偶离婚自由权的行使
——从《今日说法》“今生无法牵手”案谈起 王勤芳
82 变性人婚姻立法比较研究 李 燕

影视戏剧文学

- 87 李渔戏剧结构理论批判 陆 炜
92 从“出行”中获得“崇高”
——论影视剧《走西口》的史诗性特征 田俊武
96 启蒙视角下的曹禺女性观及其文化意义 杨 智
101 “戏中演说”成因考论 张 谦
105 论美国独立电影的创作特点和文化影响 李 江

传播学

- 110 大学生社会化过程中媒介角色的社会学解读 刘晓慧
114 总编辑的文化使命与选题管理 尹福建

教育学

- 118 论基于科研项目为核心的研究生创新能力的培养 黄勇荣
121 基于 CIPP 模式的公共就业培训绩效评估指标分析 张建伟，阳盛益，刘国翰

执行编辑：韦家朝

技术编辑：林 艳

Contents

- (1) Empirical Study on the Formation of “Enterprise Gravitation” in Guangxi Beibu Gulf Economic Zone under the Global Value Chain Liang Yunwen/Zeng Gangjun
- (10) City Innovation Capacity Assessments in the Perspective of Ecological Niche Theory—with the City Group of Beibu Gulf as a Case of Studies Li Peng, et al.
- (16) Enterprise Innovation Ability of Guangxi Beibu Gulf Economic Zone Cao Ping, et al.
- (21) Strategy for Nanning to Develop New Enterprises of Strategic Importance Ke Ying, et al.
- (28) The Role of an NGO in Post—catastrophic Reconstruction of Rural Community and the Significance of It Lu Hanwen/Yue Yaopeng
- (33) On the Construction of NGO—Government Cooperation Mode in Post—catastrophic Reconstruction Feng Guilin
- (39) Adaptation, Puzzlement and Solution for NGO Participating Social Administration in Post—catastrophic Reconstruction Cai Zihai/Shen Yang
- (44) A Case Study of Social Capital and Anti-poverty Campaign Liu Min
- (49) A Case Study of Policy Implementation and Poverty Hou Wenzhong
- (53) Reasoning Logic of Rawls Justice Principle and Its Revelation to Social Welfare Fang Jing
- (59) Influence of Labor Media on Salary for People Migrated to Cities Niu Xuefeng/Xu Wei
- (63) Analysis and Reflection on the Saving System for Workers in ROC Period Guan Bo
- (68) Legal Orientation and System Perfection of Marriage Law of China Wu Guoping
- (75) Consequences of Committing Bigamy in Civil Lawsuit He Ping
- (79) Exercising of Divorce Right for the Spouse of Persons under Disability Wang Qinfang
- (82) Comparative Study of Marriage Laws for Trans—sexual Individuals Li Yan
- (87) Critique on Li Yu's Drama Structure Theory Lu Wei
- (92) On the Epic Nature of Going West, a TV Series Tian Junwu
- (96) Cao Yu's Ideas about Female in the Light of Enlightenment Yang Zhi
- (101) Initial Reasons for “Drama Speeches” Zhang Qian
- (105) Features of American Independent Movies and Their Culture Influence Li Jiang
- (110) Sociological Analysis of the Role of Media in Students Fusing into the Society Liu Xiaohui
- (114) Culture Mission of the Chief Editor and Topic Selecting Administration Yin Fujian
- (118) Innovation Ability Cultivation of Postgraduate Students with Scientific Projects as the Centre Huang Yongrong
- (121) Analysis of Performance Assessment Index for Public Employment Training on the Basis of CIPP Model Zhang Jianwei, et al.

英文目录：祝远德